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VÁŽENÍ HÁJŠTÍ,
je mi velkým potěšením vás opět pozvat k listování v našich obec-

ních novinách, které slouží k informování o dění v naší malé obci. 
S radostí vám přináším zprávy a připomínám události, které se 
v uplynulých týdnech staly nebo, které máme před sebou. 

Nejvýznamnějším tématem v tomto vydání je podle mě informace 
o sestavování rozpočtu pro letošní rok, kterým právě procházíme. 
Práce na rozpočtu je vždy náročným procesem a zároveň klíčovým 
nástrojem pro plánování dění v naší obci.

Dále bych ráda upozornila na zahájení prací na změně územního 
plánu. Je to dokument, který má a bude mít významný dopad na roz-
voj v naší obci, ovlivní velmi prostředí, ve kterém žijeme. Proto věnu-
jeme pozornost každému kroku v tomto procesu, zvažujeme pečlivě 

všechna pro a proti u každého záměru.
O obojím, ale i o mnohém dalším píšu 

více uvnitř tiskoviny. 
Na některé projekty jejichž realizací 

nebo přípravou se zabýváme, vzhledem 
k nedostatku místa, nedošlo. Podrobnější 
informace o zahájení prací na parkovacích 
zálivech u MŠ, vybudování přístřešku na 
komunitním prostranství u čp. 141 (řeče-
ném „Síbrťák“) nebo opravě kapličky přine-
seme příště. 

Přeji Vám i tak příjemné čtení a krásné jaro.  IRENA PIPIŠKOVÁ

A jako vždy, citát na závěr: „Život je jako zrcadlo. Když se na něj 
hledíš pozitivně, odvděčí se ti úsměvem.“

Slovo starostky obce

MALÉ ZAMYŠLENÍ

Dobrý den vážení čtenáři
Jako vždy se budu i dnes snažit to tu tro-

chu odlehčit a myslím, že jsem našla skvě-
lé téma – NAKUPOVÁNÍ. Všichni musíme 
nakupovat, potraviny, občas něco na sebe, 
léky, benzín atd. A pak se nakupuje ještě pro 
radost, z nudy, nebo třeba protože to má ně-
kdo jako koníček, potřebu, úchylku.

Já osobně nákupy nesnáším. Asi jsem 
se měla narodit jako chlap. V obchodě fůra 
lidí, drncají do tebe košíkama, stojíš frontu 
u pokladny, necháš tam výplatu, pak se dřeš 
s taškama. Proto mám můj on-line systém: 
na lednici pod magnetkou papír, na ten píšu, 
co ze zásob došlo. Nakupuji jen jednou týd-
ně. V pátek po práci jedu otráveně do obcho-
du a nabírám zboží podle seznamu. Občas 
v košíku skončí i něco navíc – to v případě, 
že mě to inspirovalo k uvaření nějakého jíd-
la a doma v zásobách určitě není. Ale jinak 
moc okolo nekoukám. Jen výjimečně zajedu 
ještě do druhé obchodu, to, když v tom prv-
ním neměli, co nutně potřebuji. 

Oblečení a boty kupuji ještě s menší obli-
bou. Když už je v botě žralok, kabát odřený 
jak ze středověku a trička a gatě utrpěly ne-
vypratelnou skvrnu nebo skobu, tak se tedy 
obětuji a jdu pro něco nového. To už tedy 
těch obchodů musím projít hodně, protože 
něco je malé, něco ošklivé a něco předra-
žené tak, že raděj půjdu v pytli od brambor. 
Když už konečně najdu něco, co by mohlo 
projít výběrem, přijde fáze zkoušení. A to 
jsem teda opravdu jako vzteklý chlap. Nic 
protivnějšího neznám, než se soukat z jed-
noho kousku do druhého, v úzké kabince, 
stát na rohožce, kde přede mnou v ponož-
kách stálo tisíc lidí, no brrr. Takže když už 
najdu a zrcadlo prohlásí: „V tomhle mezi 

lidi můžeš!“, tak vylezu z kabinky a do ko-
šíku vrazím to stejné hned ve 3 barvách. 
Sice povětšinou paní prodavačky významně 
zvednou obočí, ale trhněte si holky hubený 
vychrtlý, vy jste nenašlapaly 5 km po obcho-
dech, abyste našly triko, které z vás neudělá 
věnec špekáčků.

Teď si tak představuji, jak spousta muž-
ských, co toto čte, si vzdychlo: „To je baba, 
ta moc neutratí, to by se penízky strkaly do 
štruzoku!“ Ale pánové, bohužel, ani já nej-
sem úplný svatoušek, i já umím úsporám 
natrhnout krovky. Moji slabou stránkou je 
švadlenka – potřeby na štrikování a šití. Do 
švadlenky jdu pro jehly do stroje nebo špul-
ku nití. Což jsou položky za padesátikorunu. 
No jo, jenže tam je i regál s klubíčkama na 
pletení a nahoře celé 1. patro látek! A ty bar-
vy... a struktura... no tohle je pěkný, jenže 1 
klubko je nanic... ty hele a skombinovat to 
s touhle tmavší... a do toho šedou...  K autu 

odcházím s velkým igelitovým pytlem a prů-
van v peněžence to udělalo větší jak nákup 
potravin na celý týden. A můj byteček 1+1 
zas budu muset nějak přifouknout.

A na závěr bonbónek: jak vy nakupujete 
elektrické přístroje? Já vám popíšu jen zlehka 
můj osobitý styl. Již 2 roky jsem přemýšlela 
o friťáku. Už jsem ho kdysi měla, ale spíš vařil 
jak smažil, tak šel do šrotu. Pak jsem koupila 
horkovzdušný, jooo, není to špatné, ale ří-
zek z toho se jíst nedá. Tak jsem přemýšlela 
a pořád to odkládala, moje nechuť nakupovat 
vítězila. Minulý týden jsem šla po městě a vi-
dím nádherný obrovský květák, juva, to bude 
bašta, stál 40 korun. Pak mi doma došlo, jak 
zase budu stát u obalování, pak u smažení, 
a pak pucuju ty kamna poprskaný... a ještě to 
smrdí po celým bytě. Tak si ke květáku kou-
pím konečně ten friťák! Na netu jsem visela 2 
večery, študovala značky, neznačky, velikosti, 
design, příkon, výkon, co to umí, kolik to stojí. 
Stal se ze mě odborník, ale nevybrala jsem 
si. Důvod? Žádný bílý! (Pánové právě s od-
porem určitě zavřeli Hájského Kohouta se 
slovy: „Bože, ta je blbá!“)  Ovšem tipnu si, že 
minimálně 1/3 žen mě pochopí: mám kuchyň 
béžovou, s bílými doplňky, všechny přístroje 
bílé, friťák logicky nemůžu mít třeba červený, 
že?  A tak jsem začala objíždět krámy a hle-
dat. O spotřebovaném benzínu a vynalože-
ném času pomlčím. ALE MÁM!!!  Friťáček 
bílý, menší, s nádhernou siluetkou, dobrým 
výkonem, sežere málo elektřiny, je značkový. 
Přátelé, ten květák z toho byl fakt jídlem pro 
Bohy, i když mě vyšel asi tak na 2 tisíce. Ale 
já si udělala radost a dobrou náladu... a o tom 
to je, vážení. 

Tak i vám všem přeji – plňte si přání, žije-
me jen jednou.  Anna StreicherováIL
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K PARKOVÁNÍ v ulici Okružní
(dále také její kolaudaci a převzetí do majetku obce)

Protože se obracíte na mě i mé kolegyně s do-
tazy, zda je správný postup Městské policie Osek, 
která upozorňuje na špatné parkování v ulici 
Okružní, pokusím se shrnout situaci. Stanovisko 
příslušného odboru Magistrátu v Teplicích, které 
se mi podařilo získat: Magistrát města TP nahlí-
ží na ulici Okružní jako na NEDOKONČENOU 
STAVBU. Investor se při realizaci stavby zásad-
ně odchýlil od projektové dokumentace (chodník, 
parkovací místa). Investor stavby byl pracovní-
kem odboru dopravy vyzván při hledání možné-
ho řešení k aktualizaci projektové dokumentace, 

k podání žádosti o změnu stavby před jejím do-
končením. Dalším krokem Magistrátu města TP 
by bylo provedení kontrolní prohlídky na stavbě 
a stanovení podmínek, při jejichž splnění by moh-
lo dojít ke kolaudaci stavby. (Následně může být 
komunikace převedena do majetku obce). LZE 
TEDY POUZE KONSTATOVAT, ŽE OBEC NEMÁ 
MOŽNOST DO NALEZENÍ ŘEŠENÍ VSTOUPIT.

Dále mi bylo sděleno, že při osazení doprav-
ním značením „obytná zóna“ (kvůli absenci chod-
níků) je opravdu MěPolicie oprávněna pokutovat 
majitele vozidel, která stojí mimo místa vyzna-

čená. Pokud by bylo toto značení „obytná zóna“ 
odstraněno, i tak by parkování zůstalo problema-
tické, jelikož obecná úprava silničního provozu 
neumožňuje stání při nedostatečné šíři komuni-
kace (min. 6 metrů).

V současné době je na užívání ulice Okružní 
přihlíženo podle dvou platných norem:
-  silničního zákona a stavebního zákona. Silnič-

ní zákon ji považuje za veřejnou účelovou ko-
munikaci s dopravním značením obytné zóny, 
což omezuje parkování pouze na vyhrazených 
místech. 

-  stavebního zákona, jako nedokončenou stav-
bu (její předčasné užívání může být i zrušeno), 
může být odstraněno dopravního značení (obyt-
ná zóna), kdy je parkování opět omezeno – ne-
dostatečnou šíří komunikace.   Irena Pipišková

ROZPOČET OBCE pro rok 2024
V době, kdy tento článek vyjde, bude roz-

počet obce pro rok 2024 již schválen nebo 
připraven ke schválení. Níže uvádím zásad-
ní  fakta,  kterými  jsem  se  při  jeho  návrhu 
a sestavování zabývala a která v mém návr-
hu hrála zásadní roli:

KOMENTÁŘ K NÁVRHU PLÁNU 
INVESTIC ZAŘAZENÝCH DO 
ROZPOČTU OBCE:
Jako zásadní jsou pro rok 2024 vyhodnocena 
následující témata:
INVESTICE DO:
• INFRASTRUKTURY: alokovat finanční pro-

středky na vybudování chodníků, posílení 
parkování, částečnou rekonstrukci místních 
komunikací, doplnění značení (informační 
systém) ulic. Modernizace infrastruktury vý-
razně zlepší pohodlí občanů.
Pozn.: Parkovací zálivy u MŠ – realizace již 
v 03/2024

• Zlepšení TŘÍDĚNÍ ODPADŮ a reorganizace 
ODPADOVÉHO HOSPODÁŘSTVÍ: vyčlenit 
finanční prostředky na systematické zlepšení 
třídění odpadů v obci a celkovou reorganiza-
ci odpadového hospodářství. Tato iniciativa 
by měla zahrnovat informační kampaně pro 
občany o správném třídění odpadů, a mo-
dernizaci sběrné infrastruktury. Důraz bude 
kladen na vytvoření sběrného místa, které 
umožní efektivní třídění různých typů odpa-
du. Sběrné místo by mělo být vybaveno pro-
story pro separátní sběr odpadů v souladu 
s odpadovou legislativou. Tímto způsobem 
se posiluje odpovědnost občanů v otázce 
udržitelného nakládání s odpady.
Pozn.: zadáno zpracování projektové doku-
mentace k žádosti na dotaci na vybudování 
sběrného místa – vjezd ze Závodní ul. (areál 
bývalého závodu Kameniny)

• VEŘEJNÝCH PROSTRANSTVÍ, jejich výběr 
a úprava pro aktivní trávení volného času: 
alokovat prostředky na identifikaci, výběr 
a úpravu veřejných prostor pro podporu ak-
tivního trávení volného času občanů. Tato ini-
ciativa by měla zahrnovat revizi existujících 
veřejných prostranství (náves Domaslavice, 
nádrž Domaslavice, pozemek za garáží OÚ, 
prostor za plochou pro parkování u OÚ, pro-
stor u rybníku za Sokolovnou aj.) s ohledem 
na potřeby obce a vytvoření multifunkčních 
oblastí pro sport, trávení volného času dětí, 

kulturní akce a setkávání obyvatel. Investi-
ce by měly zahrnovat nejen fyzickou úpravu 
prostoru, ale také realizaci programů a akcí, 
které podněcují aktivní životní styl a komunit-
ní angažovanost. Tímto způsobem se obec 
stane atraktivnějším pro občany a přispěje 
k posílení sociální soudržnosti v rámci obce.
Pozn.: jako první zahájena úprava veřejné-
ho prostranství za čp. 141 a příprava stavby 
přístřešku. 

• NEMOVITOSTÍ v majetku obce – BYTOVÉ-
HO FONDU, VO: (MŠ, SOKOLOVNA, byto-
vé domy, hasičárna). Identifikace a prioritiza-
ce rekonstrukcí stávajících bytových domů 
s cílem zlepšit jejich stav a snížit energe-
tickou náročnost. Podpora výstavby nových 
energeticky efektivních bytových domů, aby 
byla zajištěna kvalitní a udržitelná bydlení 
pro obyvatele obce
Pozn.: jako první bude zahájena rekonstruk-
ce kapličky. Je také zadáno vypracováni pro-
jektových dokumentací, které jsou potřebné 
pro případné podání žádostí o dotaci (ha-
sičská zbrojnice, Sokolovna křídlo 2, bytové 
domy v majetku obce).

• TECHNICKÝCH SLUŽEB obce: alokovat 
finanční prostředky na obnovu technického 
vybavení služeb zajišťujících údržbu a sprá-
vu obecní infrastruktury. Pozornost zaměře-
na na modernizaci a nákup nových technic-
kých zařízení, vozidel a nástrojů nezbytných 
pro efektivní a kvalitní provoz technických 
služeb.   
Obnova vybavení zahrnuje také školení per-
sonálu. Tímto způsobem se zvýší efektivita 
technických služeb, což povede ke zlepšení 
kvality poskytovaných služeb a udržitelnější-
mu provozu obecní infrastruktury. 

• Podpory SPOLKŮ a organizace volného 
času mládeže: *poskytnout finanční pro-
středky pro podporu činnosti místních spol-
ků, sportovních klubů, a organizací zaměře-
ných na volný čas mládeže. Tato investice 
podporuje rozvoj kulturního a sportovního 
života v obci, posiluje sociální vazby a umož-
ňuje mladým lidem aktivně se zapojit. Fi-
nanční podpora může být využita na nákup 
vybavení, pořádání akcí a programů pro mlá-
dež, což přispěje k celkovému rozvoji obce. 
*Zahrnutí této položky do rozpočtu podporu-
je různorodost zájmů a potřeb občanů, což 
v konečném důsledku posiluje společenství 

a aktivitu v obci. Tato investice je investicí 
do budoucnosti, neboť podporuje zdravý vý-
voj mladé generace a vytváří prostředí pro 
rozvoj dovedností, vedení k občanské od-
povědnosti. *Tato podpora zahrnuje nejen 
finanční prostředky, ale také poskytování 
prostor a materiálních zdrojů pro organizová-
ní různých kulturních, sportovních případně 
vzdělávacích akcí pro mládež. Tímto způso-
bem se podporuje aktivní zapojení mládeže 
do společenského života obce.

• Přípravy PROJEKTOVÝCH ZÁMĚRŮ pro ak-
tivní využívání dotačních možností: nutnost 
vyčlenit prostředky na přípravu kvalitních 
projektových záměrů. Tato investice umož-
ní získávání dostupných dotací a grantů 
pro financování rozvojových projektů v obci. 
Pozornost věnovat zejména: vyčlenění pra-
covníka na sledování dostupných finančních 
zdrojů, přípravě projektů a administrativním 
řízením celého procesu získávání dotací. 
Tím se zvýší celková finanční udržitelnost 
obce a umožní realizace rozvojových inicia-
tiv.

• Ochrany životního prostředí: Prostředky by 
měly být směrovány k podpoře projektů na 
snižování emisí, výsadby stromů, informova-
nost a zapojení občanů aj. Ochrana životní-
ho prostředí přispívá k udržitelnému rozvoji 
obce a zvyšuje kvalitu života občanů.

• Rozvoje turismu: Investice do turistické in-
frastruktury mohou zahrnovat vylepšení tu-
ristických tras, informačních center a propa-
gačních kampaní. Podpora turismu zvyšuje 
povědomí o obci.

• Sociálních programů: Finanční prostředky by 
měly být věnovány tématům, jako jsou pro-
gramy pro seniory, pomoc občanům v nouzi, 
a podpora neziskových organizací. Sociální 
programy posilují sociální soudržnost a zvy-
šují kvalitu života v obci.

• Prevence kriminality: Prostředky lze využít 
na posílení místní policie, instalaci bezpeč-
nostních kamer a organizaci programů pre-
vence kriminality. Investice do bezpečnosti 
vytváří bezpečné prostředí, což má pozitivní 
dopad na životní podmínky občanů a atrakti-
vitu obce.
Celkově lze říci, že všechny navrhované 

položky reflektují potřeby obce, posilují její 
infrastrukturu, vzdělávací systém, životní 
prostředí, turistický sektor, sociální soudrž-
nost a bezpečnost. Zahrnutí těchto bodů do 
rozpočtu je strategickým krokem směrem 
k udržitelnému rozvoji a kvalitnímu životu 
občanů. Irena PIPIŠKOVÁ
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Mezi  jednotlivými vydáními naší obecní  tiskoviny  je odstup 
tří měsíců. Ty vždy utečou jako voda. Než rozneseme čtvrtlet-
ník jeden, pomalu připravuji podklady pro výtisk další.… Dnes 
je však vidět, že  ty  tři měsíce nejsou zas tak krátká doba. Do 
předvánočního vydání jsme nestihli zařadit zprávičku o zimním 
výletu, a dnes, když se dívám z okna, vidím, že vystrkují květ 
první krokusy.  A než toto číslo doputuje do vašich schránek, 
pokvetou zřejmě narcisky, bledule a další. Anebo si je vyhrabe-
me z pod sněhu, který nás třeba překvapí. Moc přírody je prostě 
nevyzpytatelná. Zpět ale k tématu, o kterém jsem chtěla psát:

ADVENTNÍ VÝLET na hrad Loket:
Stále si říkáme, že VÁNOCE jsou svátky pohody a klidu. Nabídli 

jsme tedy možnost užít si alespoň jedno odpoledne trochu jinak než 
ve stálém shonu a vyrazili jsme druhý adventní víkend na „Krušno-
horské vánoční trhy“. Stánky na vyzdobeném loketském náměstíč-
ku, stejně jako okolí cesty na hrad i na nádvoří hradu, byly plné 
dobrot, vánočních ozdob i upomínkových předmětů. A tak si každý 
mohl najít to své. Ochutnat nějakou tu mňamku, poslouchat melodie 
vánočních písní, koupit drobný dárek nebo si prohlédnout expozici 
hradu. Cestou zpět, když jsme se po pár hodinách vraceli k vyhřáté-
mu autobusu, jsme se ohlédli a nikdo neodolal vyfotit si pohádkově 
vypadající hrad. Z tváří všech nastupujících do autobusu na cestu 
zpět byla patrná spokojenost. Tak kam to bude příští rok? Uvidíme, 
ozvaly se i hlasy, že zážitek z předvánočního Seiffenu i Königsteinu 
se překonat nepodařilo…  Irena Pipišková

MASOPUSTNÍ OSLAVA v Háji: 
Již poněkolikáté prošly druhou únorovou sobotu naší dlouhatán-

skou obcí dva průvody masek. Vyrazily proti sobě, jeden z Domasla-
vické návsi a druhý z Dolního Háje. Na minutu přesně se sešly na 
vyzdobeném prostranství u Sokolovny. „Masky i nemasky“ pokračo-
valy ve společném veselí i hodování. 

Masopustní zvyky velí, nezapomenout na pohoštění pro průvod, 
a tak je potřeba poděkovat vám všem, kterým nejsou tradice lhostej-
né a nějakou tu dobrotu jste procházejícím nabídli.

Drobným stínem na odpoledním setkání bylo rozhodnutí končí-
cího nájemce restaurace v Sokolovně nechat lokál (vč. obecních 
toalet) zavřený. Trochu jsme s tím počítali, a tak s jistou dávkou 
improvizace i obětavosti všech organizátorů nedošlo snad k tomu, 
že by někdo z přítomných strádal nemožností zakoupit si nějaký ten 
kelímek dobrého pití nebo kousek „žvance“ .

Za to, že jsme si odpoledne užili, patří poděkování kulturní ko-
misi starostky, Divadlu V Pytli Petra Stolaře, početné skupině SDH 
Háj, manželům Kohoutovým, vám, kteří jste průvod pohostili i vám 
přítomným. Za sponzorský dar (zabíjačkové jitrnice) pak firmě INTE-
GRAZ (v obci známé pod označením prasečák). Irena Pipišková
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PŘÍPRAVA ZMĚNY ÚZEMNÍHO 
byla již zahájena. V současné době evi-

dujeme 23 podnětů občanů i společností 
(různého stáří i rozsahu) a 1 podnět při-
pravený naší obcí.

Zpracovatelem, který vzešel z několika 
nabídek, byla vybrána společnost: ARCHUM 
ARCHITEKTI s.r.o. se sídlem Oldřichova 
299/23, Praha. Tato společnost v součas-
né době již posuzuje jednotlivé podněty 
s ohledem na jejich“ projednatelnost“ všemi 
nadřízenými orgány.  Abychom celý proces 
projednávání ZMĚNY ÚP nezpomalili nebo 
dokonce neznemožnili záměry, u kterých lze 
od počátku předpokládat, že projednáním 
nemohou projít, nezařadíme je (po dopo-
ručení zpracovatelem) do připravovaných 
podkladů a žadatele budeme o této skuteč-
nosti informovat.
O ÚZEMNÍM PLÁNU OBECNĚ:
• Jedná se o nejdůležitější dokument pro 

jakýkoli rozvoj obce nebo města. Určuje, 
na kterých pozemcích se může stavět, kde 
naopak žádný dům či supermarket vyrůst 
nesmí. Říká, že některé pozemky musí 
zůstat volnými prostranstvími, někde je za-
potřebí mít park či les a jinde zase pole pro 
zemědělství.

• Z územního plánu musí vycházet stavební 
úřady, když vydávají územní rozhodnutí či 
stavební povolení. Žádné takové povolení 
nesmí být v rozporu s územním plánem. 
V České republice upravují územní rozvoj 
ještě další dokumenty. 

• Nad územním plánem stojí zásady územ-
ního rozvoje, které vydávají pro své území 
kraje. A nad těmi je ještě jeden zastřešující 
dokument – celostátní politika územního 
rozvoje, kterou schvaluje vláda. S těmito 
dokumenty musí být územní plán obce či 
města v souladu.
Vzhledem k tomu, že ÚZEMNÍ PLÁN je 

jedním z nejdůležitějších dokumentů pro 
rozvoj a formování naší obce, věnujeme 
jeho přípravě velkou pozornost. V součas-
né době probíhá (kromě připravované změ-
ny) také jeho převedení do JEDNOTNÉHO 
STANDARDU (JSUP). Zákon v letošním 
roce nově stanovuje standardy pro zpraco-
vání dokumentace ÚP, aby byla zajištěna 
srozumitelnost a přehlednost pro všechny 
zainteresované strany.  V letošním roce 
musí být zadáno také zpracování ZPRÁVY 
o naplnění územního plánu, což je doku-
ment, který hodnotí realizaci a dosažení cílů 
stanovených v územním plánu. Obsahuje 
informace o tom, jak byly provedeny pláno-
vané rozvojové kroky a zda byly dosaženy 
předem stanovené územní a urbanistické 
cíle Je důležitým nástrojem pro monitorová-
ní a aktualizaci územního plánování.

Věřím, že se do připravovaného do-
kumentu podaří zapracovat a prosadit 
zejména změny, které se týkají samotné 
obce zejména POSÍLENÍ OBČANSKÉ 
VYBAVENOSTI.  Nedostatky v občanské 
vybavenosti spatřuji s ohledem na možný 

výrazný nárůst počtu obyvatel (po zastavění 
všech ploch k tomu určených) zejména v:
• Nedostatku NEBYTOVÝCH PROSTORŮ 

v naší obci, Nedostatek těchto prostorů má 
mnoho negativních dopadů na místní komu-
nitu a brání různým aktivitám, zejména po-
skytování klíčových služeb (obchod, služby 
občanům, např, kadeřnictví, masáže aj.)

• dalším z výrazných problémů je také ab-
sence vhodných prostor pro spolkovou 
činnost. Spolky a organizace, které hrají 
klíčovou roli ve společenském a kulturním 
životě každé obce, mají nacházet dosta-
tečné a vhodné prostory pro svá setkání, 
schůze a akce. Nedostatek omezuje jejich 
činnost, ale také brání rozvoji sociálních 
vazeb.

• Dalším kritickým aspektem je nedostatek 
prostor pro různé služby, jako je napří-
klad ordinace lékaře nebo prostory pro po-
skytování dalších komunitních služeb. 

• Kapacitní problémy se vyskytují také v bu-
dově obecního úřadu a mateřské škol-
ky. Nedostatek prostorů v těchto klíčových 
veřejných institucích může mít za násle-
dek omezený rozsah poskytovaných slu-
žeb, což může vést k horší kvalitě služeb 
poskytovaných občanům.

• Dalším klíčovým aspektem – nedostatkem 
v občanské vybavenosti v naší obci, je si-
tuace v oblasti bydlení. Současný stav 
BYTOVÉHO FONDU nesplňuje potřeby 
a očekávání obyvatel, což má a zejména 
bude mít dalekosáhlé důsledky na kvalitu 
života občanů a udržitelnost obce

• Jedním z hlavních problémů je nedosta-
tek vhodného bydlení pro seniory i mla-
dé lidi. Absence moderních a energeticky 
nenáročných bytů omezuje příležitosti pro 
mladé rodiny a jednotlivce v hledání sta-
bilního a dostupného bydlení. Současně 
seniorům je potřeba pomoci čelit problé-
mům s přizpůsobením bydlení jejich aktu-
álním potřebám a změnám v jejich životní 
situaci, zvyšování cen energií apod. Ne-
dostatek kvalitních bytů a bytů v blízkosti 
potřebných služeb představuje značnou 
překážku pro aktivní a kvalitní stáří.

• Stávající bytové domy často trpí nevy-
hovujícím stavem a jsou energeticky 
náročné. Tyto faktory nejenže zvyšují 
náklady na údržbu pro majitele, ale také 
omezuji obyvatele v jejich možnosti žít 
v bezpečném a komfortním prostředí. 
Rekonstrukce těchto nemovitostí se stá-
vá neekonomickou, což vede k odkládání 
nutných oprav a modernizací. Celkově lze 
konstatovat, že zlepšení bytových pod-
mínek je nezbytným prvkem pro posí-
lení občanské vybavenosti a dosažení 
udržitelného rozvoje v naší obci. Inves-
tice do moderního bydlení nejenže od-
povídá na aktuální potřeby občanů, ale 
také buduje základ pro trvalejší a odol-
nější komunitu.

• Nelze opomenout, že kromě bydlení je ne-
zbytné zaměřit se na kvalitu veřejných 

prostranství, klidových zón a hřišť 
s prvky pro děti. Tyto oblasti hrají klíčo-
vou roli v utváření prostředí a přispívají 
k celkovému pohodlí a spokojenosti v obci.

• Veřejná prostranství tvoří srdce každé 
obce. Jsou to místa setkávání, komunika-
ce a odpočinku. Kvalitní veřejná prostran-
ství mohou podněcovat aktivitu obyvatel 
a vytvářet příležitosti k sociálním interak-
cím. Naopak zanedbaná nebo nedosta-
tečně vybavená prostranství mohou vést 
k omezení komunitních aktivit a snížení 
spokojenosti občanů.

• Klidové zóny jsou důležité pro zajištění 
odpočinku a relaxace. Obyvatelé potřebují 
místa, kde mohou uniknout od každoden-
ního shonu, naplnit své baterie a najít klid 
a pohodu. 

• Hřiště s prvky pro děti jsou rovněž klíčo-
vým prvkem ve veřejném prostoru. Kvalitní 
hřiště nejenže poskytují bezpečné a zá-
bavné místo pro děti, ale také podporují 
rodinné aktivity a společenskou integraci. 
Nedostatek nebo nedostatečná údržba 
hřišť může omezovat možnosti pro aktivní 
životní styl dětí a snižovat atraktivitu obce 
pro mladé rodiny. Věnovat pozornost 
těmto veřejným prostorám je klíčovým 
prvkem při posilování občanské vyba-
venosti. Kvalitní a dostupná veřejná 
prostranství, klidové zóny a hřiště při-
spívají k celkové kvalitě života v obci, 
podporují zdraví a pohodu obyvatel 
a posilují pocit sounáležitosti v komu-
nitě. Je tedy nezbytné investovat do 
plánovaného rozvoje a údržby těch-
to míst, aby byla naše obec atraktivní 
a příjemným místem k životu pro všech-
ny její obyvatele.
V přeměně naší obce, která se brzy 

dočká výrazného nárůstu obyvatel, je 
nezbytné věnovat maximální pozornost 
zachování jejího klidného venkovského 
charakteru. Tento záměr by měl být pečli-
vě promítnut do všech aspektů plánování 
a rozvoje, aby se zajistilo, že naše obec 
zůstane nejen příjemným místem pro ži-
vot, ale i harmonickým prostředím pro 
všechny její obyvatele.

 Irena PIPIŠKOVÁ

PLÁNU OBCE HÁJ U DUCHCOVA 
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Oslava MEZINÁRODNÍHO DNE ŽEN
V době přípravy textů pro toto číslo naše-

ho zpravodaje probíhá současně i příprava 
společného posezení, na které byly pozvány 
všechny hájské ženy.

I v letošním roce se sejdeme v Soko-
lovně, tentokrát na sále. Prvním třiceti pří-
chozím věnujeme kytičku a každé z žen 
nabídneme čajík nebo kávičku. S dalším 
občerstvením to nebude úplně jednodu-
ché, ale zvládneme to! A to i za skutečnosti, 
že momentálně máme v obecním objektu 
uzavřenou restauraci. Ano, nájem ukonče-
ný výpovědí provozovateli se chýlí ke kon-
ci, a tak prostory zejí již několikátý týden 
prázdnotou. Až budou někteří z vás při čte-
ní těchto řádků opět polemizovat o důvodu 
výpovědi nájemci prostoru restaurace, tak 
si osvěžte prosím paměť, kolikrát nám bylo 
vámi vytýkáno, že při akcích pořádaných 
obci není dostatečně zajištěno občerstvení! 
Tu chybí pivo, tu neumí personál obsloužit 
kávovar, tu došlo pití, tu je zavřeno a být ne-
mělo být a mnohé další. 

Jsem ráda, že se mi znovuotevření jediné 
místní restaurace podařilo před pěti lety tak 
nějak „vydupat ze země“, že postupně mů-
žeme zrekonstruovat celý objekt i jeho okolí, 
takže udělám vše pro to, aby naše obecní 

Sokolovna byla místem, kde nám je a bude 
dobře… Stejně jako ženám, při oslavě MDŽ 
v roce 1957. 

Za poskytnutí fotografií DĚKUJI kronikář-
ce města Osek, paní Rubešové. 

 Irena Pipišková

HÁJSKÉ PROSTŘENO se koná i u nás...
Dlouho jsem netušila, že domáčtější verze televizního pořadu 

PROSTŘENO se koná i u nás Háji (a také trochu v Oseku). Když 
jsem před několika týdny byla oslovena klienty DOMOVA SOCIÁL-
NÍCH SLUŽEB, kteří využívají službu tzv. CHRÁNĚNÉ BYDLENÍ 
(tzn. bydlí zpravidla ve dvojicích v bytech, v několika domech v Háji 
i Oseku), byla jsem překvapena. Oni totiž v rámci těchto jednotlivých 
dvojic pořádají společné sobotní vaření (pod dohledem pracovnice 
DSS), na která se navzájem zvou. A zvou také svého VIP hosta… 
A tak jsem se ocitla první březnový víkend v posledním díle jejich 
letošního Prostřena…

Musím říct, že jsem sice věděla, jaký bude jídelníček a také volná 
zábava, ale to, čeho jsem byla nakonec součástí, velmi předčilo mé 

očekávání. Jako MENU byla hovězí polévka, kuře na černém pivu 
se zelím a bramborovým knedlíkem (domácím!!!) a tiramisu. Když 
přede mnou přistál talíř, musím říct, že mi spadla brada. Moc jsem 
si pochutnala! A při následující společné zábavě se již jen utvrdila, 
že kreslit opravdu neumím. No nic, čápa, kterého jsem dostala jako 
tajný úkol, nakonec poznali. Pak už následovalo jen bodování. Vy-
hodnocení výsledků letošního ročníku bude následující týden (ale to 
už bude po uzávěrce HK). 

Na několika fotografiích se pokusím přiblížit, že všichni klienti jsou 
opravdu móóóc šikovní.  Za pozvání DĚKUJI: Irena PIPIŠKOVÁ
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90. výročí tragédie na Dole NELSON III.
Sobota 6.1. 2024 byla důstojnou připomínkou smutného výročí - 

90 let od katastrofy na dole Nelson III. Město Osek a Spolek severo-
českých havířů Most uspořádali důstojný pietní akt k uctění obětí 
důlní katastrofy. Součástí aktu, na kterém hovořil starosta města 
Oseka, hejtman ÚK, představitelé hasičů a další byl také průvod 
permoníků, mše v Cisterciáckém klášteře, vstupy dětí ZUŠ, vernisáž 
v galerii ITC Osek a další.

Celým dopolednem se nesla připomínka události: při které ve 
středu 3. ledna 1934 v 16 hodin 45 minut došlo na dole Nelson III. 
k výbuchu. Obrovská katastrofa si vyžádala 142 obětí.  Výbuch uhel-
ného prachu poškodil těžní věže a zdemoloval třídírnu uhlí, strojírnu 
i správní budovu. Trosky zcela zasypaly vstup do jámy. V okamžiku 
exploze byla pod zemí celá odpolední směna....  I.P.

HISTORIE DOLU NELSON:
Důl Nelson na hnědé uhlí byl vybudován v roce 1876 v Oseku 

v blízkosti nádraží duchcovsko-podmokelské dráhy anglickou těžař-
skou společností, založenou Williamem Refeenem. Své 
pojmenování získal podle britského admirála napoleon-
ských válek.

Ve středu 3. ledna 1934 v 16 hodin 45 minut došlo na 
dole Nelson III. k obrovské katastrofě, která si vyžádala 
142 obětí. 

Výbuch uhelného prachu poškodil těžní věže a zde-
moloval třídírnu uhlí, strojírnu i správní budovu. Trosky 
zcela zasypaly vstup do jámy. V okamžiku exploze byla 
pod zemí celá odpolední směna. Na místo neštěstí se 
brzy dostavily záchranné sbory nejen z dolu Nelson, ale 
i z okolních dolů a hasičské oddíly z celého duchcov-
ského okresu. Vyděšení lidé z okolí se sbíhali k místu 
exploze, mezi nimi ženy horníků z odpolední směny. Ko-
lem šesté hodiny se objevili čtyři živí havíři, kteří unikli 
větrnou jámou Nelson VII. Záchranáři provedli několik 
pokusů o sestup do větracích jam, avšak jedovaté důl-
ní plyny znemožňovaly další záchranné práce. Do pod-
zemí se k večeru nakonec dostalo záchranné mužstvo 
z dolu Alexander, vybavené kyslíkovými maskami. Celou 
noc pak sjížděli další horníci do šachty VIII a o půl čtvrté 
ráno se jim podařilo proniknout do dolu Nelson III.  Vy-
nesli 11 mrtvých, další dva lidé zahynuli v troskách důl-
ních budov. 

Trvající požár mohl způsobit další exploze, a proto 
musel být následující den důl Nelson III s odbočkou Nel-
son VIII včetně 129 obětí z řad horníků z bezpečnost-
ních důvodů zazděn. O dva dny později došlo k dalším 
výbuchům. Bylo jasné, že nikdo nemohl přežít. Většina 
horníků zemřela otravou oxidem uhelnatým, někteří si-
lou výbuchu a ohně. 

Ještě v den exploze přijeli do Oseka zástupci vlády – 
ministr veřejných prací Jan Dostálek, ministr vnitra Jan Černý a ná-
sledujícího dne i předseda vlády Jan Malypetr s ministrem sociální 
péče Ludwigem Czechem. Dostavil se také předseda Senátu Ná-
rodního shromáždění František Soukup, řada poslanců, zástupců 
odborových organizací a báňských úřadů. Byla jmenována vyšet-
řující komise, složená z báňských odborníků a znalců. Zjistilo se, 
že katastrofa nenastala nepředvídatelnou živelní pohromou, ale šlo 
o výbuch špatně uskladněného a neodklízeného uhelného prachu 
vznětem požárních plynů, jemuž bylo možné vhodnými opatřeními 
zabránit. Důl Nelson III. totiž nebyl považován za nebezpečný z hle-
diska možného výbuchu, i když se tam vyskytovaly zápary a požá-
řiště. Avšak po zavedení nové dopravní technologie pomocí nátřas-
ných žlabů se extrémně zvýšila produkce uhelného prachu, který 
byl nedostatečně zkrápěn. Na výstražné signály, že něco není úplně 
v pořádku, nebylo reflektováno. Ze své funkce byl odvolán přednos-
ta revírního báňského úřadu v Mostě Karel Jůzl a byl zatčen vedoucí 
inženýr dolu Nelson III. Stephan Beisser. 

Nelsonská tragédie vyvolala nebývalý ohlas nejen v Čechách, ale 
i v zahraničí. Proběhly protestní demonstrace a stávky horníků. Are-
ál šachty musel být hlídán desítkami četníků.

Dne 8. ledna 1934 se konal v Oseku pohřeb 13 obětí nelsonské 
katastrofy (129 ostatních mrtvých zatím zůstalo pohřbeno v zazdě-

zemřelých mužích, po dalších neúspěšných protestních akcích se 
27. března odebraly k parlamentu do Prahy. Teprve 28. dubna roz-
hodla vláda o rozdělení sbírky, čítající 3 300 000 korun, mezi pozů-
stalé. Třetina byla vyplacena v hotovosti, zbylé dvě třetiny uloženy 
sirotkům na vkladní knížky.

Dne 28. června 1934 došlo na Nelsonu III. k dalšímu výbuchu 
nahromaděných plynů při otevírání zazděného dolu, při němž přišli 
o život dva havíři. Počet obětí tak stoupl na 144 osob.

Mostecká uhelná společnost se stále zdráhala vyplatit vdovám 
dlužnou mzdu po havířích. V zazděném dole totiž dosud zůstávala 
těla 104 havířů. Vdovy podaly na společnost žalobu, ta však byla 
zamítnuta. Mezitím probíhaly vyprošťovací práce a ostatky mrtvých 
byly postupně vyzvedávány. To trvalo více než čtyři roky, posled-
ní tělo bylo vyneseno koncem února roku 1938. Stejnou dobu bez 
úspěchu usilovaly pozůstalé ženy o odškodnění několika žalobami. 
Soud vznesl závěrečný verdikt těsně před okupací českosloven-
ského pohraničí. Jako příčinu katastrofy stanovil explozi uhelného 
prachu, vyvolanou výbuchem požárních plynů a způsobenou vyšší 
mocí. Za havárii nebyl nikdo osobně uznán vinným.

Škody způsobené explozí byly tak obrovské, že provoz na dole 
Nelson mohl být obnoven až v roce 1941, kdy byl přičleněn k dolu 
Alexander. Zdroj: REGIONÁLNÍ MUZEUM V TEPLICÍCH

ných hlubinách dolu). Rakve s ostatky byly z márnice oseckého hřbi-
tova přeneseny na katafalk na nádvoří cisterciáckého kláštera, kde 
proběhl církevní obřad. Poté šel pohřební průvod za zvuku zvonů 
a sirén mezi tisícihlavým špalírem na osecký hřbitov. Mezi oficiální-
mi účastníky pohřbu byli i zástupci vlády. Odhadem bylo na pohřbu 
přítomno 60 až 80 tisíc lidí z celé republiky. Téhož dne byli ještě za-
tčeni ústřední ředitel Mostecké uhelné společnosti Hermann Löcker, 
báňský ředitel Vilém Karlík a pět zodpovědných pracovníků z dolu 
Nelson.

Na Duchcovsku se v dolech na znamení smutku ten den nepra-
covalo. Též Praha vzdala poslední čest obětem na Nelsonu, ve tři 
hodiny odpoledne byla rozžata všechna uliční světla a doprava byla 
na hodinu zastavena. Ve prospěch pozůstalých byly organizovány 
sbírky mezi jednotlivci i mezi institucemi. Solidárnost byla obrovská. 
Po obětech zůstalo 128 vdov a 266 sirotků. Přesto situace pozůsta-
lých nebyla dobrá, a tak hornické vdovy již 

19. ledna na Nelsonu demonstrovaly za proplacení mzdy po svých 
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DOZP Háj u Duchcova
Pojďme si zrekapitulovat, co všechno se 

u nás v domově událo v prvním čtvrtletí . 
Dne 5. 1. 2024 se v domově v Háji u Du-

chcova konala Tříkrálová diskotéka. K dis-
pozici bylo občerstvení a plno dobré muziky. 
Klienti měli možnost soutěžit o nejlepší ta-
neční dvojici a jednotlivce. 

19. 1. 2024 klienti navštívili Aquacent-
rum Teplice, které nabízí plavecký a re-
kreační areál Dětský svět s termální vodou. 
Klienty nejvíce zaujal tobogán, divoká řeka 
a perličky. Po koupání se klienti občerstvili 
v Mokrém baru, kde si dle své chutě doplnili 
energii.

Dne 12. ledna 2024 jsme s klienty navští-
vili Thermalium v Teplicích. Lázeňský dům 
Beethoven je lázeňský svět, který má vše. 
Pramen pod podlahou, celé podlaží termál-
ních bazénů. Klientům se relaxování v teplé 
vodě moc líbilo. Poslední tečka výletu byla 
návštěva cukrárny Vanilka, která sídlí na ná-
městí v Teplicích. Každý si přišel na své.

V sobotu 10. 2. 2024 se klienti zapojili do 
masopustního průvodu obce Háj u Du-
chcova, jehož zahájení proběhlo v Doma-
slavicích. V průběhu cesty byla pro všechny 

připravená stanoviště s výborným domácím 
občerstvením, kde nechyběla také hudba 
a tanec. Klienti si užili náladu Masopustu 
a odcházeli spokojení.

V měsíci únoru se klienti z Háje u Du-
chcova v rámci Sociálně terapeutické dílny 
zúčastnili několika exkurzí. Navštívili vý-
stavu pohádkových kostýmů v novém 
informačním centru v Oseku a výstavu 
porcelánu v Domě s modrou krví v Dubí 
u Teplic. Dále pak výstavu hornictví k vý-
ročí katastrofy na dole Nelson s odborným 
výkladem. V neposlední řadě i informační 
centrum v elektrárně Ledvice, kde se se-
známili s fungováním elektrárny, shlédli film 
ve 3D kině, vyzkoušeli si interaktivní expozi-
ci a prohlédli si okolí z rozhledny.

Dne 14. 2. 2024 jsme s klienty oslavili Va-
lentýn v plném proudu. Pojali jsme ho for-
mou diskotéky, které se zúčastnil hojný po-
čet klientů. Doprovázela nás skvělá hudba, 
občerstvení v podobě tyčinek, brambůrek 
a oblíbeného pití. Nezapomnělo se ani na 
taneční soutěž s míčky. Výherci si odnesli 
medaili a symbolickou odměnu. Všichni si 
diskotéku moc užili.

Zimu jsme zakončili rekreací v Perninku 
v Krušných Horách. Pro klienty byl připra-
ven zajímavý program ve formě vnitřních 
a venkovních aktivit. Konkrétně jsme s klien-
ty navštívili např. Dračí skály, Andělský hrad, 
rašeliniště a prošli lesy v blízkém okolí, kde 
se klienti zapojili do hledání pokladu. Také 
jsme podnikli celodenní výlet do Karlových 
Varů. Společně jsme se prošli po kolonádě, 
ochutnávali jsme prameny a nakonec jsme 
s klienty relaxovali v aquaparku. I když nám 
počasí moc nepřálo a nebyl sníh, moc jsme 
si všichni tuto dovolenou užili.

Kateřina Heimráthová
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„SOKOLOVNA Háj u Duchcova – rekonstrukce a modernizace křídla 2“
Je projekt, který postupně vzniká tak, 

abychom na jeho realizaci mohli využít 
prostředky z některého dotačního titulu 
(např. Program obnovy venkova Ústec-
kého kraje).

Účelem projektu: rekonstrukce a moder-
nizace křídla 2 Sokolovny Háj u Duchcova 
je ZPRACOVÁNÍ PROJEKTOVÉ DOKU-
MENTACE PRO STAVEBNÍ POVOLENÍ, 
která bude řešit přeměnu nevyužívaného 
křídla budovy SOKOLOVNY na multifunkční 
prostor. Tento bude sloužit ke komunitním 
setkáváním občanů, schůzkám zastupitelů, 
spolkovým aktivitám, prezentačním akcím, 
výstavám a přednáškám pořádaným obcí 
i jiným kulturně-společenským setkáním.

Nejdůležitější aspekty, které jsou brány na 
zřetel při přípravě projektu:
• Vnitřní dispozice: Provedena analýza stá-

vající a návrh upravené vnitřní dispozice, 
která zohlední potřeby různých typů akcí. 
ZÁMĚREM je: vytvoření multifunkčních 
prostor pro setkávání, schůze, prezentace 
a přednášky.

• Rozvody instalací: Aktualizace a moder-
nizace, z větší části nová instalace všech 
rozvodů včetně topení, elektriky, vody 
a odpadů. Zvážení možnosti zavedení 
energeticky úsporných technologií pro 
udržitelnost. Zajištění bezpečnosti a plně-
ní normativních požadavků pro veřejné bu-
dovy.

• Estetické a funkční prvky: Úpravy exteri-
éru pro zvýraznění multifunkčního využití 

budovy. Zajištění dostatečného osvětlení 
a ventilace vnitřních prostor. Design inte-
riéru podporující komunitní atmosféru.

• Technologické inovace: Zvažování mo-
derních technologických řešení pro audio-
vizuální prezentace a komunikaci. Imple-
mentace bezdrátových sítí pro připojení 
účastníků k internetu během akcí.

• Projektová dokumentace: Vypracování 
kompletní projektové dokumentace pro 
stavební řízení. Dodržení všech právních 
a stavebních normativů.
Cílem tohoto projektu je tedy nejenom fy-

zická rekonstrukce budovy, ale i vytvoření 
prostoru, který bude efektivně sloužit ko-
munitě a podporovat různé aktivity. Důraz je 
kladen na moderní technologie, udržitelnost 
a bezpečnost, aby Sokolovna Háj u Duchco-
va mohla plnit svou roli jako centrum místní-
ho společenství.

ODŮVODNĚNÍ PROJEKTU 
(POTŘEBNOST):

Projekt rekonstrukce a modernizace čás-
ti objektu Sokolovna Háj u Duchcova je pro 
obec potřebný z několika důvodů, které při-
spívají k rozvoji komunity, zlepšení občan-
ské vybavenosti a posílení sociálního života:
1. Společenské setkávání a komunitní ak-

tivity: Vytvoření multifunkčního prostoru 
podporuje pravidelná setkávání občanů, 
což posiluje komunitní vazby. Možnost 
pořádání různých komunitních akcí, které 
podporují společenský život.

2. Zastupitelské schůze a prezentace obce: 
Nové prostory umožní zastupitelům ne-
formální schůzky, prezentace, přednášky 
a diskuze. Možnost prezentovat obec v mo-
derních a reprezentativních prostorách.

3. Vzdělávací a kulturní aktivity: Prostory 
budou vhodné pro pořádání přednášek, 
workshopů a výstav, což přispěje k vzdě-
lávání a kulturnímu obohacení občanů.
Celkově lze říci, že projekt rekonstrukce 

dalšího křídla Sokolovny Háj u Duchcova je 
důležitým krokem směrem k vytvoření mo-
derního a funkčního prostoru, který bude 
sloužit potřebám obce a přispěje ke kvalitě 
života jejích obyvatel.

VÝSTUPEM projektu bude inovovaný, 
efektivní a moderní prostor, který bude slou-
žit potřebám obce, přispěje ke zlepšení kva-
lity života občanů a podpoří komunitní sou-
náležitost. PROSTOR JE JEDNOU Z ČÁSTÍ 
CELÉHO OBJEKTU SOKOLOVNY (která 
byla v předchozích letech rovněž moder-
nizována). Členění celého objektu je: SO-
KOLOVNA-RESTAURACE, SOKOLOVNA-
-SÁL, SOKOLOVNA-KŘÍDLO 2 (ke kterému 
se tento projekt vztahuje). Přestavěná část 
objektu Sokolovny (křídlo 2) bude stejně 
jako zbylá část budovy (Sokolovna-restaura-
ce a Sokolovna-sál) uzpůsobena pro různé 
typy komunitních akcí.

Věřím, že projekt bude další dílčí částí 
celkové koncepce o zachování a zejména 
modernizaci objektu SOKOLOVNY.  

 Irena PIPIŠKOVÁ

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ OBCE:
PŘIPRAVILA JSEM PRO VÁS NĚKOLIK 
INFORMACÍ, ABYSTE VĚDĚLI JAK SI 
STOJÍME A ŽE TŘÍDĚNÍ ODPADŮ MÁ 
SMYSL:
Občané a poplatky

K 31.12.2023 je přistaveno 414 nádob na 
SKO = SMĚSNÝ KOMUNÁLNÍ ODPAD (ke 
svozu 1x7 dní 270 nádob a ke svozu 1x14 
dní 141 nádob).

Pokud by za ně v roce 2023 všichni po-
platníci uhradili poplatky, obec by vybrala 1 
174 368,- Kč, náklady na likvidaci odpadu 
činily 2 355 158,- Kč. Rozdíl, který obec 
platí ze svého rozpočtu: 1 180 790,- Kč. 

Pokud by se obec chovala jako správ-
ný hospodář, měla by doplácet +- 0. K to-
muto se snažíme postupnými kroky přiblížit, 
a tak např.: Vzniká v polovině roku 2023 
NOVÉ MÍSTO PRO ODKLÁDÁNÍ ODPADU 
(kam je přesunut i velkoobjemový kontejner 
od OÚ)

K dispozici jsou pro občany: 3 kontejne-
ry na plast, 3 na papír, 1 na sklo, 1 velko-
objemový kontejner, 2 nádoby na kovy, 1 
kontejner na textil, 2 nádoby na oleje. Z vel-
koobjemového odpadu se nově třídí a ode-
vzdává DŘEVO a ejhle, náklady na odvoz 
velkoobjemového odpadu (kontejner máme 
pod kontrolou), které byly průměrně 8.800,-
Kč/měsíc, klesly na průměrně 1.500,-Kč/
měsíc. Věřím, že s určitou dávkou úsilí se 
postupně přiblížíme tomu, co na nás „stát 
nakládá“.

A jen pro vaši představu taky trochu čí-
sel:
• Rok 2022 (405 nádob) – směsný komunál-

ní odpad: 192,84t, náklady 2.055.985,- Kč
• Rok 2023 (414 nádob) – směsný komunál-

ní odpad: 164,01t, náklady 2.355.158,- Kč
• Přestože množství kleslo o: 28,83 t, ná-

klady se zvýšily o 299.173,- Kč
Obrázek toho, co bude obec nucena činit 

dál, si asi umíte udělat každý sám. Pokud 
tedy nechceme, aby prostředky, které může-
me a chceme vydávat za investice do budo-
vání chodníků, cest, veřejných prostranství, 
dětských hřišť a dalšího byly používány na 
úhradu stále rostoucích nákladů na likvidaci 
odpadu. Třídit a chovat se zodpovědně mu-
síme všichni. A umět chovat se ohleduplně 
bychom měli také… Irena PIPIŠKOVÁ

Okružní ul. – okolí kontejneru na sklo

Cesta od Kapličky směr Osek, 
černá skládka ještě na katastru obce

Domaslavice – kontejner naplněn 
stavební sutí…
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Jaro ťuká na dveře
Začal nový rok a my už přemýšlíme a plánujeme, co všechno 

s dětmi podnikneme, než skončí školní rok v červnu. Čarodějnice? 
Masopust? Celodenní výlet? A kam? To všechno nás určitě čeká. 

Jen malou chvilku se ještě vrátíme v čase zpět o pár týdnů do 
předvánočních dní.

Vánoce, to nejsou jen přípravy a dárky a kapr se salátem, ale 
také pohádky, na které se všichni těšíme. Proto k nám do školky 
opět zavítalo Divadlo Krabice s pohádkou Vánoce u ježků. Pohádka 
s krásnými písničkami, povídáním, a hlavně dobrým koncem děti 
učarovala. V prosinci se všichni těšíme na Vánoční dílnu, kterou 
školka pořádá každý rok. Scházíme se odpoledne s rodiči a praro-
diči. Paní kuchařky připraví čaj, kávu a upečou vánočku, děti zase 
připraví a upečou vánoční pečivo a v té krásné uvolněné atmosféře 
vyrábíme vánoční dekorace. Ze sklenice, z jablíčka, z pestrobarev-
ných papírů, z perníčků. Rádi si posedíme a popovídáme, a hlavně 
vypneme a zapomeneme na všechen vánoční shon. 

Děti s rodiči ozdobily vánoční stromeček ve školce svými doma 
vyrobenými ozdobami. Celý stromeček jen zářil a byl krásně nazdo-
bený a jen čekal, jestli Ježíšek dětem přinese dárečky. Dočkal se 
a bylo jich hooodně, že je děti ani nepobraly. To bylo radosti a roz-
zářených očíček. Dárečky si děti rozbalily, ale překvapením ještě 
nebylo konce. V každé třídě Ježíšek nechal ještě další dárky. Celé 
dopoledne si děti užívaly her s novými hračkami.

V poledne nás čekala krásně nazdobená jídelna a vánoční slav-
nostní oběd. Vánoce ve školce skončily a my jsme se všichni těšili 
na Vánoce, které budeme trávit se svými rodinami. 

Už se nám opět rok přehoupl a velká třída Hvězdiček vyrazila za 
kulturou. Do kina v Duchcově děti zavítaly na divadelní pohádku 
O pejskovi a kočičce. Představení to bylo věru veselé, a tak jsme se 
zasmáli a pobavili.

V lednu k nám jako každým rokem zavítá Sférické kino. Je to 
promítání pohádky do kopule. Je dokázáno, že vyboulený pohled 
a jasné barvy velmi pozitivně působí na centrální nervový systém. 
Svým projekčním systémem nabádá děti k přirozenému osvojování 
si informací. Filmy vtáhnou děti do děje a zprostředkují vzdělávání. 
Ve sférickém kině děti leží na měkkých karimatkách a projekci mo-
hou sledovat i vleže.

Sluníčka tentokrát sledovala pohádku o zvířátkách. S dědou 
Frankem děti poznaly spoustu zvířátek z džungle, farmy, z oceá-
nu, z pouště. Poznávaly jejich zvuky, jestli jsou zvířátka masožravá 
nebo býložravá, děda nám ukazoval ohrožené druhy zvířat. Prožili 
jsme s ním spoustu dobrodružství a dozvěděli se zajímavé věci.

Hvězdičky si pro změnu vybraly příběh s vesmírnou tématikou. 
Putovaly po hvězdné obloze a objevovaly jednotlivé planety, hvězdy 
a vesmírná tělesa.

Letošní zima nám na několik dní nadělila sníh a my jsme ty dny 
náležitě využili. Pozorovali jsme stopy zvířátek a ptáků ve sněhu. 
Dělali jsme koule a sněhuláky. Také jsme ve sněhu dělali andílky 
a motýlky, moc jsme si to užívali. Když sníh roztál, začali jsme chodit 
do lesíka, kde se dětem líbilo. Stavěly domečky pro zvířátka, přinesli 
jsme zvířátkům vlašské ořechy, aby měli v zimě nějakou dobrotu, 
pro ptáčky jsme zase měli lojové koule. Učili jsme se chodit v ne-
rovném terénu. A teď, když se blíží jaro, chodíme si hrát na louku, 
kde si děti hrají různé honičky. Prostě moc rádi chodíme všichni ven. 
Jediné, co nemáme vůbec rádi je oblékání všech věcí, proto už vy-
hlížíme jaro a teplé dny :-) 

V den masopustního veselí, na děti čekalo překvapení, Divadlo 
Krabice nám přijelo zahrát svou pohádku Václav a slimák a spousta 
písniček a veselého vyprávění navodilo tu správnou atmosféru, aby 
mohlo začít masopustní dovádění. V soutěžích jako skákání v pytli 
nebo házení kroužku na cíl, běh se lžící a míčkem, se vystřídaly 
všechny děti. Nejen soutěžní disciplíny zvládly děti hravě, ale i různé 
taneční kreace, jako ptačí tanec nebo vláček. Celé dopoledne bylo 
veselé, usměvavé a soutěživé. Nesměla chybět ani odměna - sladké 
balíčky a veselé medaile.

Začátkem března jsme se sešli ve školce i s rodiči našich budou-
cích školáčků a jako každý rok, i letos, jsme na naši schůzku pozvali 
paní učitelky ze Základní školy v Oseku. Ty rodičům poskytly infor-
mace o zápisu dětí, který je příští měsíc čeká a také o tom, jak bude 
vypadat začátek školního roku pro jejich premianty. S dětmi se chys-
táme ještě před zápisem na návštěvu školy, kam se už moc těšíme.

A kdo už ťuká na dveře? No přeci jaro a Velikonoce…
Ať Velikonoce krásné máte,
sluníčka si užíváte
a štěstí vás čeká na každém kroku,
nejen o svátcích, ale i po zbytek roku.
Přejeme Vám krásné a pohodové Velikonoce

Kolektiv mateřské školy

Podle zákona č. 561/2004 Sb., § 34 odst. 2, ředitelka Mateřské 
školy Háj u Duchcova, okres Teplice, 
příspěvková organizace oznamuje, že

ZÁPIS DO MATEŘSKÉ ŠKOLY
pro školní rok 2024/25 proběhne: dne 7. 5. 2024 

v době od 8.00 – 16.00 hodin
DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ: v úterý

7. 5. 2023 v době 8.00 - 11.30, 14.30-16.00 hodin
ELEKTRONICKÝ PŘEDZÁPIS 

(usnadní vám administrativní vyřešení přihlášky)
Bude otevřen od 15. 4. do 30. 4. 2024 

na webových stránkách školy. www.mshaj.cz

 

Podle zákona č. 561/2004 Sb., § 34 odst. 2, ředitelka Mateřské školy Háj 

u Duchcova, okres Teplice, příspěvková organizace oznamuje, že 

ZÁPIS DO MATEŘSKÉ ŠKOLY 
pro školní rok 2024/25 proběhne: 

 dne 7. 5. 2024  

v době od 8.00 – 16.00 hodin 

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ: 

v úterý 

7. 5. 2023 v době 8.00 - 11.30, 14.30-16.00 hodin 

 

ELEKTRONICKÝ PŘEDZÁPIS  
 

(usnadní vám administrativní vyřešení přihlášky) 

Bude otevřen od 15. 4. do 30. 4. 2024 na webových stránkách školy. 

www.mshaj.cz 
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POHLEDEM ZASTUPITELE

RESTAURACE v Sokolovně V PROVOZU bude 
Restaurace v Sokolovně byla jedním 

z hlavních projektů oživení naší Sokolovny. 
Rekonstrukce se zdařila a po době korona-
virové byla návštěva naší hospůdky příjem-
ným zpestřením volného času. Restauraci 
jsme v obci chtěli i proto, abychom mohli 
Sokolovnu a její blízké okolí využívat pro 
kulturní akce, které obec pořádá. Měla být 
důstojným zázemím pro multifunkční areál, 
který za Sokolovnou vyrostl a dále se bude 
rozšiřovat. 

Bohužel naše prvotní nadšení z krásných 
prostor a provozovatele po čase vyprchalo. 
Jen ve zkratce… 

Asi jsme bláhově očekávali, že provozo-
vatel restaurace „půjde obci na ruku“ při po-
řádání obecních akcí a spolupráce bude sa-

mozřejmostí. Opravdu jsme nepočítali s tím, 
že při dětském dni nebude v restauraci po 2 
hodinách limonáda nebo že při pálení čaro-
dějnic povede z restaurace několik desítek 
metrů dlouhá fronta, a i na pivo se bude če-
kat déle než půl hodiny. Kulturní komisi pak 
nezbylo nic jiného, než začít občerstvení 
a pohoštění zajištovat externě (stánek) nebo 
svépomocí. Jednou z posledních kapek 
v poháru trpělivosti byl pak nedoplatek na 
vodném ve výši několika desítek tisíc korun, 
který kompletně ze svého rozpočtu pokryla 
obec, protože obsluha hospody ani provozo-
vatel si celý měsíc nevšimli vody protékající 
spotřebičem na pánském WC. O násled-
ných naschválech, jako byly zamčené toale-
ty při lednovém pálení stromečků, už vlastně 

ani nemá smysl psát. 
Na pracovním zastupitelstvu obce bylo již 

na podzim dohodnuto, že je vhodné hledat 
nového provozovatele. 

Současný dostal tedy k 31.3. výpověď 
z nájmu. Do veřejné soutěže se zapsali 3 
zájemci, pouze jeden ale splnil podmínky 
zveřejněného zadání a byl ochotný naši 
hospodu provozovat. Zastupitelstvo obce 
pak 29.1. odhlasovalo, že od 1.4. restauraci 
pronajme firmě Gastro 41705 s.r.o., kterou 
zastupuje pan Ondřej Brudna. Stejná firma 
provozuje úspěšný podnik v Kulturním době 
Stropník. Panu Brudnovi a jeho teamu přeje-
me, ať to u nás funguje a nám, ať jsme opět 
spokojenými hosty. 

Ing. Jitka Neumannová

ODMĚNY ZASTUPITELŮ OBCE
Trocha teorie… Zastupitelstvo obce je 

řídící orgán obce, který je zodpovědný za 
rozhodování o hlavních záležitostech obce. 
Hraje klíčovou roli při tvorbě politiky, schva-
lování rozpočtu aj. Zvolením jeho členem 
– zastupitelem pak získává občan mandát 
a zastává veřejnou funkci, což s sebou při-
náší určitá práva i povinnosti, např. může 
předkládat zastupitelstvu obce a komisím 
návrhy na projednání, vznášet dotazy, při-
pomínky a podněty předsedům výborů, je 
povinen zúčastnit se zasedání zastupitel-
stva obce. Zákon také zastupiteli ukládá 
povinnost hájit zájmy občanů obce a po-
vinnost účelně a řádně spravovat majetek 
obce. Každý zastupitel má tedy povinnost 
být řádným hospodářem. Zastupitelé u nás 
v obci vykonávají funkci jako neuvolněnou. 

Odměna za tuto funkci je regulovaná záko-
nem, kdy zákon stanoví podle počtu obyva-
tel (a typu funkce) pouze její maximální výši. 
O konkrétní vyplácené částce (do této výše) 
rozhoduje zastupitelstvo obce samo, hlaso-
váním s nutností získat nadpoloviční většinu 
hlasů všech členů. Tato odměna je pak vy-
plácena z prostředků obce. 

V našem aktuální volením období, tedy 
od října 2022 do prosince 2023, si zastu-
pitelé odhlasovali odměnu ve výši 1/3 ze 
zákonem stanovené maximální výše. Což 
bylo 1003,- Kč pro zastupitele bez dalších 
funkcí, 1.204,- Kč pro člena výboru ZO nebo 
komise starostky a Kč: 1.800,- pro předsedu 
výboru ZO nebo komise starostky. Bodem 
jednání zastupitelstva konaného 29.1.2024 
bylo i nové hlasování o výši odměn zastu-

pitelů (zákonem byla upravena maximální 
možná výše odměn‘. Zastupitelé odhlasovali 
odměnu ve výši 80% ze zákonem stanovené 
maximální výše. 

Detaily k hlasování je možné dohledat 
v zápise z jednání zastupitelstva. Od led-
na 2024 tedy každý zastupitel obce obdrží 
z prostředků obce 1.800,- Kč pro zastupi-
tele bez dalších funkcí, 3.000,- Kč pro čle-
na výboru ZO nebo komise starostky a Kč: 
3.600,- pro předsedu výboru ZO nebo komi-
se starostky Ročně se pak jedná o celkovou 
částku 266 tis Kč vydanou z rozpočtu obce 
navíc na odměny pro zastupitele, kteří se 
rozhodli kandidovat a vykonávat veřejnou 
funkci zcela dobrovolně. 

Nechť každý občan obce posoudí, zda je 
rozhodnutí správné a zda by nebylo vhod-
nější využít tyto finanční prostředky jinak 
a ve prospěch všech občanů obce. 

Ing. Jitka Neumannová

SVOZ a SPOLEČNÉ PÁLENÍ vánočních 
stromků se pomalu stává každoroční tradicí

Při jednom společném posezení s hasiči 
z přátelského města Kreischa jsme slyšeli 
o jejich povánoční tradici. Pořádají každo-
ročně společně s městem i spolkem podni-
katelů pálení vánočních stromečků. Druhý 
víkend v novém roce se sejdou, poklábosí, 

ochutnají svařák připravený podle tradič-
ních a tajných rodinných receptů přítomných 
a také společně pozorují plameny, ve kterých 
postupně mizí občany donesené stromky. 

My jsme jejich nápad převzali, a ještě 
o trochu vyšperkovali skutečností, že u nás 

nemusí občané stromky donést, stačí je dát 
v uvedený den za plot a kelímek svařáku do-
stanou na místě…

Letos jsme se sešli po čtvrté a bylo sveze-
no 98 vánočních stromků a dalších dvacet si 
přinesli někteří přítomní  .  I.P.
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KULTURNÍ A SPOLEČENSKÁ KRONIKA

JUBILANTI 1 – 3/ 2024 – KULATÉ 
A PŮLKULATÉ NAROZENINY od 50ti 
let

kultura v roce 2024

14.1.       PÁLENÍ VÁNOČNÍCH STROMEČKŮ
10.2.    MASOPUST
  8.3.                                  MDŽ
17.3.               DĚTSKÝ KARNEVAL
  6.4.           UKLIĎME ČESKO
30.4.     ČARODĚJNICE A STAVĚNÍ MÁJE
11.5.             MÁJOVÁ VESELICE
  4.5.                    VÝLET DO KREISCHY 
  1.6.       HÁJSKÉ SLAVNOSTI
  5.7.            kapela Sklepsession
11.8.       PRÁZDNINOVÉ PROMÍTÁNÍ
  1.9.     ROZLOUČENÍ S PRÁZDNINAMI
14.9.               KREISCHA V HÁJI 
28.9.          "OKTOBERFEST"
                                          VINOBRANÍ ?
  2.11.         HALLOWEEN
1 a 2.12. ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO            
                          STROMEČKU
14.12.??                    ADVENTNÍ VÝLET ?
24.12.               BETLÉMSKÉ SVĚTLO
                           ******
...A NĚKTERÉ AKCE MIMO VÝŠE 
UVEDENÉ...
                           ******
             KK SI VYHRAZUJE PRÁVO 
                    DROBNÝCH ZMĚN

fb a www.ouhaj.cz

„Zanechal jsi skvělé dílo   
a dobrých skutků hromádku,
klidný spánek a klid v duši
a stále milou vzpomínku.“
Dne 9.1.2024 uplynulo již pět let, co nás 
navždy opustil náš milovaný manžel, táta, 
dědeček, strýc a kamarád.

Děkujeme za tichou vzpomínku. 
Rodina Smutných

MILÍ OBČANÉ, jako již tradičně, i na začátku tohoto roku, navštívilo vedení obce své hájské seniory, kterým jejich věk počíná úctyhodnou 
číslicí 8. Spolu se členkami kulturní komise paní starostky popřálo jubilantům nejen pevné zdraví, životní optimismus a elán do dalších let, 
ale předalo i drobnou pozornost. Ženy byly obdarovány kytičkami, muži dárkovými balíčky. Vlídné přijetí, radost a mnohdy i slzy dojetí byly 
jejich poděkováním.  J. Hudková

1/2024
Michal Lewkowicz
Gabriela Richterová
Pavel Kadeřábek
Kamila Zradičková
Magdaléna Fikarová
Šárka Zelenková
Martin Zeidler

2/2024
Jan Zelenka
Jiří Hadrbolec
Růžena Eichlerová
Vítězslav Walter

Ilona Prášilová
Tomáš Patera
Pavlína Kornová
Marie Plódrová

3/2024
Ladislav Koželuh
Ondřej Kadlus
Michal Pešorna
Kamil Orgoník
Jakub Kos
Alena Dvořáková
Alena Havlátková
Pavlína Turčová
Petr Trojek

Karel Drašner
Petra Kopřivová
Michal Novák
Václav Poplštein
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T. J. Sokol Háj – fotbalový oddíl
SOUSTŘEDĚNÍ 29.2. - 3.3.2024 
ROUDNICE NAD LABEM

Opět po roce se fotbalový tým zúčastnil 
soustředění. Letos jsme cestovali do Roud-
nice nad Labem. Kde nás čekalo ubytování 
ve fotbalovém areálu tamního fotbalového 
klubu SK. Cílem soustředění bylo naběhat 
pokud možno co nejvíce kilometrů a utužit 
kolektiv. Celkem se zúčastnilo 13 hráčů, 
kteří přistupovali k tréninkům zodpovědně. 
Soustředění začalo v pátek dopoledním bě-
hem a odpolední halou a během.

Sobota začala opět během dopoledne 
a odpoledne, večer bylo naplánované přátel-
ské utkání s Terezínem, které jsme prohráli 

7:3. Neděle byla zakončena dopoledním tré-
ninkem.

Poděkování patří Sokolu Háj za umožnění 
soustředění a hráčům klubu, kteří vše pod-
stoupili. Martin Staněk

 

 

 

ROZPIS JARO 2024 

T. J. SOKOL HÁJ   
Domácí Hosté Termín Den Kolo 

Kostomlaty Háj 24.03. 14:30 SO 18. 

Háj SK Dubí 31.03. 15:00 NE 19. 
Zabrušany Háj 06.04. 15:00 SO 20. 

Háj Suché 14.04. 15:00 NE 21. 
Bečov Háj 20.04. 15:00 SO 22. 

Háj Duchcov B 28.04. 15:00 NE 23. 
Hostomice Háj 04.05. 17:30 SO 24. 
Hrobčice Háj 08.05. 17:30 ST 16. 

Háj Braňany 12.05. 15:00 NE 25. 
Polerady Háj 19.05. 17:30 NE 26. 

Háj Trnovany B 26.05. 15:00 NE 27. 
Sobědruhy Háj 01.06. 16:30 SO 28. 

Háj Ohníč B 09.06. 15:00 NE 29. 
Louka Háj 16.06. 15:00 SO 30. 

Více na Facebooku nebo na www.sokolhaj.cz   
FANDI S HÁJEM 

CC INTERNET v naší obci - Již několik týdnů si občané v naší obci mohou vybrat dalšího poskytovatele internetu: firmu CC INTERNET 
s.r.o., která předložila speciální nabídku pro nájemníky v bytových domech (které jsou v majetku obce), a to:
• na jeden rok zvýhodněný tarif za 299,- Kč/ 1000 Mbts a 6 na měsíců TV zdarma.
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Jsme jednou z prvních obcí, která 
má svou vlastní MOBILNÍ APLIKACI
MOBILNÍ APLIKACE ZPŘEHLED-
NÍ A USNADNÍ (A PRO OBEC 
I ZLEVNÍ) KOMUNIKACI SE SVÝMI 
OBČANY:

Mobilní aplikace má mnoho výhod 
a předností. Její primární smysl je 
však zcela jednoduchý - usnadnění 
komunikace. 

Rozhodli jsme se začít využívat 
mobilní aplikaci ke komunikaci 
s Vámi - občany i turisty.

Po jejím stažení do mobilního tele-
fonu a registraci do ní pouze zvolíte 
svou (nebo další) samosprávu. Díky 
aplikaci, v níž není potřeba se regis-
trovat, máte hned k dispozici kom-
pletní infoservis pod hlavičkou své 
samosprávy (obce).

V aplikaci naleznete hlášení míst-
ního rozhlasu, informace z úřední 
desky, kompletní kontakty na úřady 
i instituce, elektronickou verzi míst-
ního zpravodaje, fotogalerii a mnoho 
dalších užitečných informací.

MOBILNÍ APLIKACE POMŮŽE 
V KRIZOVÉ SITUACI

Požáry, povodně, havárie nebo 
nouzový stav. V dnešní době nás 
může nemile překvapit jakákoliv 
krizová situace, kterou je potřeba 
okamžitě komunikovat mezi občany 
a ideálně i turisty, kteří jsou aktuálně 
na území samosprávy. Nejrychlejší 
způsob, jak o takové náhlé situaci in-
formovat, je notifikační zpráva, která 
se objeví přímo na displeji telefonu 
každému, kdo má mobilní aplikaci 
nainstalovánu. Rozesílání takových 
zpráv je možné v neomezeném po-
čtu, samotné poslání zprávy nezabe-
re ani minutu a je možné ji rozeslat 
i z mobilního telefonu. Kromě oka-
mžitých zpráv má i aktuální informa-
ce o krizových situacích každý občan 
i turista kdykoliv k dispozici jediným 
stisknutím prstu.

 
NEJEN V KRIZOVÉ SITUACI

Notifikační zprávy lze posílat pro 
jakoukoliv příležitost. O kulturních 
či sportovních akcích nebo běžných 
údržbových pracích a odstávkách 
můžete kdykoliv snadno informovat.

Věřím, že tato aplikace postupně 
zcela nahradí u nás používané RO-
ZESÍLÁNÍ informačních SMS, které 
obec finančně zatěžuje…  

 Irena Pipišková

HÁJSKÝ KOHOUT. Obecní zpravodaj vydává Obec Háj u Duchcova, Kubátova 155, 417 22 Háj u Duchcova • IČO: 00266302 • Vychází 
čtvrtletně • Náklad vydání 600 ks • Pro občany obce výtisk zdarma • Kontakt: www.ouhaj.cz • Tel. číslo: +420 417 837 • Texty přispěvatelů 
redakční rada jazykově neupravuje. Uzávěrka příštího vydání je 10. 6. 2024.  Evidenční číslo MK ČR E 19861
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Nová sezóna dobrovolných hasičů na obzoru
I přes zimní období je Sbor dobrovolných hasičů Háj u Duchcova 

velmi aktivní. Jedny závody pro mladé hasiče, ve stejný den Vý-
roční valná hromada sboru. Pravidelné tréninky, účast na obecním 
Masopustu a především přípravy na novou sezónu – nejen zlep-
šování fyzičky, ale i sestavení plánu činnosti a další záležitosti. Na 
tréninky do tělocvičny v ZŠ Hrob se nám schází velké množství 
dětí. Jsme proto rádi, že máme k dispozici velkou tělocvičnu, kde 
můžeme pořádně zapracovat na zlepšování naší fyzické zdatnosti. 
Řady dětí byly rozšířeny také větším počtem dorostenců a dospě-
lých mužů a žen, kteří začali od ledna pravidelně trénovat s dětmi. 
Je radost vidět v tělocvičně spolu cvičit čtyřleté, třináctileté, sedm-
náctileté, pětatřicetileté a i padesátileté hasiče. Opravdu to tam 
žije. 

Naši nejmenší hasiči se také zapojili do Požární ochrany očima 
dětí, kdy jejich úkolem bylo nakreslit tematický obrázek do této sou-
těže. 

Náš sbor se tradičně zapojil do obecního Masopustu v podobě 
zastávky s občerstvením. Několik našich členů připravilo skvělé po-

hoštění, za což jim patří velké dík. 
Hned na začátku letošního roku Nadace ČEZ podpořila náš další 

projekt „Pořízení proudnic a savic pro sportovní oddíly“ ve výši 
24.270 Kč. Díky této podpoře jsme pořídili 4 nástřikové proudnic, 2 
savice a nástavec na mašinu. Děkujeme. 

Poděkování patří rovněž Nadaci Agrofert za poskytnutí dotace 
ve výši 15.000 Kč na pořízení nového hliníkového stanu 4x6m. 
Tento stan byl pořízen také za podpory společnosti Integraz, spol. 
s. r. o., která nám darovala 10.000 Kč. A v neposlední řadě jsme na 
nový stan získali poslední sponzorský dar od společnosti VATHO s. 
r. o. od Vlastimila Šmejkala. Všem mockrát děkujeme. 

A co se dělo na naší Výroční valné hromadě? Při této příležitosti 
bylo vyznamenáno několik členů sboru. Uznání starosty SDH Háj 
u Duchcova obdrželi Pavel Špringl za pracovitost, Jana Víchová za 
aktivní zapojení, Natálie Šuleková a Jakub Zeman za práci s dětmi. 
Vyznamenání Za příkladnou práci obdrželi Mirka Laňová, Jarosla-
va Lewkowiczová, Miroslav Lewkowicz, Lenka Chludilová, Eva Wal-
terová, Eduard Halada, Jakub Šimek. Vyznamenání Čestné uznání 
SDH obdrželi Danuše Jurčová, Lucie Masopustová, Jana Nebeská 
a Veronika Doležalová. 

Co nás čeká v letošním roce? Výtažek z plánu činnosti na rok 
2024: 21. dubna první kolo krajského seriálového závodu Tohatsu 
fire cup 2024, 15. června Noční Kohout, 14. září O pohár primáto-
ra Teplic, 6. října Okresní kolo ZHVB pro mladé hasiče, 19. října 
Memoriál Katky Zemanové, 9. listopadu krajské kolo ZHVB pro 
mladé hasiče, od 18. do 23. listopadu dobročinná akce Hračky 
pomáhají aneb Příběh hraček. Je toho požehnaně. Do toho tré-
ninky, závody dětí, závody dospělých a další menší či větší akce. 
Zvládneme to? Určitě ano, jelikož máme skvělý tým lidí, kteří jdou 
do všeho naplno a s nadšením. Háj je sice malá obec, ale má 
velké hasiče… 

KOLEKTIV MLADÝCH HASIČŮ 
13. ledna Osek (závod v branném běhu při příležitosti výročí 

Nelsonské katastrofy) – kategorie mladších žáků Háj 4. místo a 7. 
místo (celkem 10 družstev), v kategorii starších žáků Háj 3. MÍSTO 
(celkem 11 družstev), kategorie dorostu Háj 2. MÍSTO (celkem 7 
družstev) SDH Háj u Duchcova, Jakub Šimek
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STĚHOVAVÝ rybník u SOKOLOVNY
Novým skvostem naší postupně upravované volnočasové zóny 

„AREÁL pod Stroníkem“ by se mohl a měl stát rybník, kterému se, 
myslím, říkalo STĚHOVAVÝ nebo SOKOLOVNA (zeptejme se pa-
mětníků).

Po několikaletém snažení se konečně podařilo s Lesy ČR směnit 
pozemek, na kterém se dnes kromě náletů, různého křoví a bodláčí, 
hromad kamenů i různých navezených odpadků snad také nachází 
zcela zarostlá vodní hladina.

Rybník, několik desetiletí skrytý pod nánosy zapomnění, byl dlouhá 
léta neudržovaný. Jeho alespoň částečná obnova v letošním roce je 
pro nás velkou výzvou. Plánujeme jej zrekonstruovat, vyčistit a za-
členit do volnočasové zóny, která se postupně stane novým centrem 
společenského dění v naší obci. Rybník má bohatou historii. Vyprávě-
ní a vzpomínky starousedlíků naznačují, že kdysi sloužil jako oblíbené 
místo pro setkávání a hry mládeže. S časem však upadl do zapomně-
ní a jeho původní krása byla pohlcena vzrostlou vegetací.

Plány na obnovu rybníka zahrnují nejen odstranění nežádoucí 
vegetace, vyčištění vody a úpravu břehů i okolí. Doufáme i ve vybu-
dování dřevěného mola, napojení cestiček, osazení laviček i několi-
ka prvků osvětlení. Chceme vytvořit prostor, kde se mohou občané 
setkávat, odpočívat a těšit se z krásy přírody.

Rybník se snad také stane místem, kde může každý z nás při-
spět svým dílem. Plánujeme pravidelné dobrovolnické akce na úklid 
i péči o okolí rybníka.  Máme tu totiž zatím ukrytý nádherný kus 
přírody, který můžeme společně znovu oživit…    Irena Pipišková

 

Odpadky do přírody nepatří...  Ukliďme Česko pořádáme 6.dubna 2024
Nejenže odpadky nejsou tím nejlepším estetickým (občas i čicho-

vým) zážitkem při toulkách přírodou, ale mohou také do okolí uvol-
ňovat jedovaté látky, případně být zdrojem nebezpečných zranění 
nejen pro lesní zvěř, ale i pro naše pejsky. Třeba taková vyhozená 
baterie se může v přírodě rozkládat 200-500 let, ale zároveň uvol-
ňuje do půdy nebezpečné látky, které mohou ohrožovat živé orga-
nismy. A je skleněná láhev od piva opravdu něčím, co chceme za-
nechat jako pomníček naší nezodpovědnosti dalším generacím po 
tisíce let?

Pojďme si trochu zopakovat, za jak dlouho se který odpad roz-
loží: Nejrychleji se v přírodě rozkládá bioodpad, ale zatímco třeba 
ohryzku od jablka rozklad trvá zhruba 14 dní, slupka od banánu už 
na to potřebuje téměř 5 měsíců a slupka od pomeranče se rozkládá 
až 1 rok.

Odpad z papíru, konkrétně papírový kapesník se v přírodě rozloží 
až po 5 měsících, ale jednorázové pleně to trvá neuvěřitelných 250 
let. „Maličkost“ v podobě nedopalku cigarety potřebuje k rozkladu 15 
let a obyčejná vyplivnutá žvýkačka až 50 let. Kdysi nejlepší kousky 
našeho šatníku mohou ohodnotit módní stylisté generace po nás, 
zvláště pokud se jedná o kožené kousky či doplňky, těm totiž rozklad 
zabere až 50 let. Stejně tak my dnes můžeme nacházet plechovky 
od jídla, na kterém si pochutnávali naši prarodiče.

A jak je to s jedním z nejvíce požívaných obalů, které jsou vyrá-
běny z plastů? Takový igelitový sáček se rozkládá 25 let, plastový 
kelímek 70 let a PET láhev potřebuje podle odhadů až 100 let. Re-

kordmanem našeho odpadkového „opáčka“ jsou pohozené skleně-
né obaly, které se rozloží (dle odhadů) nejdříve za 1000 let.

Překvapeni? Zodpovědný přístup k přírodě a životnímu prostředí 
je odpovědností každého z nás.

Pojďme si 6.dubna vyrazit uklidit okolí naší vesnice (po těch, 
kteří ignorují nebo si neuvědomují výše uvedená fakta). Můžete si 
udělat hezké dopoledne s rodinou, s partou přátel či jen tak o samo-
tě rozjímat při sběru odpadků v jarní přírodě. My vás na cestu vy-
zbrojíme malou svačinkou, igelitovými pytli a gumovými rukavicemi. 
Navíc vám dáme možnost zabojovat ve Facebookové soutěži o nej-
zábavnější fotku, na které však musí pózovat pytel s posbíranými 
odpadky. Těšíme se na vás. Kulturní komise starostky




